
Tordas Község Polgármestere

Meghívó

Értesítem, hogy képvíselőtestületünk 1995. október 12-én (csütörtökön) 15 órakor ülést
tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Tordasi Polgárőrség tájékoztatója az egyesület munkájáról.
Előadó: Turda Sándor a polgárőrség vezetője

2.1 Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához meghívom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1995. október 3.

~L( ,
FarkasJán~
polgármester



Jelenléti ív

1./ Cifka János

2./ Farkas János

3./ Fábián Jánosné

4./ Juhász György

5./ Kunsági László

6./ Dr. Pápai Péter

7./ Rácz József

8./ Turda Sándor

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferenc jegyző

Meghívottak:

az 1995. év október hó 12. napján
megtartott képviselőtestületi ülésről
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1995. október l2-én
'.~_ déséről.

Az ülés helye: Községháza

megtartott

Jelen vannak: Citka János, Farkas János, Juhász György, Kunsági László, Dr. Pápai Péter,
Rácz József; Turda Sándor, Vasvári Pál, Zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző

Igazoltan távol: Fábián Jánosné képviselő.

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:
1.1 Tordasi Polgárőrség tájékoztatója az egyesület munkájáról.

Előadó: Turda Sándor a polgárőrség vezetője

2./ Bejelentések, javaslatok.

A napírendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

I. Napirend tárgyalása

1./ A tordasi Polgárőrség téjékoztatója az egyesület munkájáról

Turda Sándor - szóbeli kiegészítésként elmondta, hogy a polgárőrség azt tartja feladatának,
hogy figyelő szolgálatot lát el a falu közteruletein , a falu melletti Öreghegyen, valamint
esetenként a támogatók által kért egyéb területeken. Így például a tsz. kérésére tartottunk
fokozottabb megfigyelés alatt az aratás idején a gépparkot. Ha rendkivüli eseményeket
fedezünk fel, akkor a hivatalos szerveket értesítjük. Éjszaka az ismeretlen autók mozgását
lehetőség szerint figyelemmel kísétjük, az idegeneknek tájékoztatást adunk. Télen a f1\útvonal
síkosság mentesítését is elősegítjük. Segítettünk már elkóborolt állatok bekerítésénél a
mozgósításban , de orvos riasztásában is. Számtalan esetben riasztottunk el a környékről

gyanúsan poroszkáló egyéneket és járműveket. Nem tudunk azonban a jelenleginél többet
tenni, nem tudtuk például megvédení néhány megtámadott közintézményünket. Nem tudunk
minden belső udvart és falakat egyszerre szünet nélkül felügyelni. Személyi és tárgyi
feitételeínk behatároltak. Egyedi - sőt központi helyre bekötött - riasztók felállítását
célszerűnek tartanánk.
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Hozzászólások:

Farkas János polgármester elsősorban köszönetet mond a polgárőrség rendszeres, példamutató
tevékenységéért.
A falu éjszakai őrzése komoly szervezési munkával jár és e szervezés évek óta, immár öt éve
folyik. Az állandóság azonban nem mindig hasznos. A szolgálati naplóban, az ügyeleti
beosztásban legyenek változások, a könyv illetéktelen kezére ne kerülhessen. Újabb emberek
bevonására is törekedni kellene, nála már többen is szóltak, hogy szeretnének a munkában
részt venni. A helyi diszkó utáni rendbontások gondokat, károkat okoznak, ezért kéri a
polgárőrséget a pénteki és szombati (gyúrói diszkó) napokon fokozottan ügyeljen.

Kunsági László a probléma elsősorban abban jelentkezik, hogy a polgárőr autó gyakran van
magáncélra igénybe véve. Az autó mozgását a lakosság fokozatosan figyelemmel kiséri.

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy a benzinköltségek mellett az egyéb kiadások nagysága
túlzottnak látszik. Nem látható, hogy ennek milyen összetevői vannak. Az anyagi gondokkal
küzdő egyesület kevésbé támogasson más szervezetet. Hogyan lehet az augusztus 20-i
rendezvénynek kiadása, de ha van kiadás, miért nincs bevétel ?
Ha minden héten 5-6 éjszaka van ügyelet, a beosztásnál a titkosságot fokozottan érvényesíteni
kellene, mert az idei bolti betöréskor nem volt szolgálat, sőt CB-n tárgyalták ezt meg a
portások, az Önkormányzati Hivatali betöréskor volt szolgálat, de gyenge, míg a postai betörés
irreális időjárási körülmények között történt, és a járőrök nem figyelhettek fel az épületen belül
mozgásra.

Cifka János a polgárőrség vezetőségének tagja elmondja, hogy az egyéb kiadások elsősorban

az autóval kapcsolatos költségek. Más szervezetek rendezvényeinél kb. 1000 Ft-os tombola
ajándék költségek szerepelnek azon támogatások között, amelyet a jegyző úr felvetett. Ez nem
sok, ennyit ki lehet bírni és saját rendezvényeinknél ez később megtérüI.
Augusztus 20-i rendezvényeinknek természetesen vannak bevételi oldala is. A természetes
személyek támogatását minden esetben bevételi bizonyiaton dokumentáljuk.
Minden új jelentkezőt szeretettel látunk szervezetünkben. Jelenleg 60 lovel dolgozunk, nyáron
ennél magasabb a létszám, mert az öreghegyiek is részt vesznek a munkában.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a polgárőrség az elhangzott kritikák és észrevételek
mellett jól és hatékonyan dolgozik. A szervezet megalakulása kiállta az idő próbáját, mert a
szervezet immár 5 éve a környék legjobb szervezete. Munkájuk fontosságának megfelelően az
önkormányzat pénzügyi támogatást is ad, és a jövőben is támogatást nyújt.
Kéri a Polgárőrség jelenlévő vezetőit közgyűlésen, vezetőségi ülésen tárgyalják meg a most
elhangzott észrevételeket és ha szükséges tegyék meg a szükséges intézkedéseket.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület az a polgárőrség tájékoztatóját tudomásul vette.

n. Napirend után

Bejelentések. javaslatok

Márki Ferenc jegyző ismertette Fehér György és neje tordasi fiatal házasok első lakáshoz jutók
támogatási igényét azzal, hogy az Önkormányzat rendeletében foglalt feltételeknek a
kérelmezők megfelelnek.
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Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag az alábbi határozatot hozta:

23/1995. (X. 12.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a lakáscélú
támogatásokról szóló rendelete III. fejezette
alapján Fehér György és neje Tóth Ágnes Tordas,
Somogyi B. u. 15 sz. alatti lakosok, ifjú házasok
részére 100.000,- Ft vissza nem térítendő

támogatást nyújt.
A támogatottak értesítéséről, az összeg
kiutalásáról a jegyző gondoskodjék.
Határidő: 1995. október 30.

Márki Ferenc jegyző a továbbiakban ismertette Forrás Károlyné bp-i lakos szóbeli kéreImét,
mely szerint a tordasi 257/23 - 257/24 hrsz-ú építési telek beépítési kötelezettségét hosszabbítsa
meg.
Tájékoztatásul elmondja, hogy a telkek beépítési kötelezettsége 1994. december 31-én lejárt. A
rendelkezésre álló három év alatt a telekárat késve fizette be, építési engedélyt nem kért,
építkezést nem kezdett. Az elmúlt évben a gázépítésben mindkét telek részt vett, de minden
csak áll. A többi ilyen sorsú telekkel együtt pert indítottunk az adásvételi szerződésben

foglaltak érvényesítésére, vagyis a telkek Önkormányzati tulajdonban történő visszaadására. A
per jelenleg is folyamatban van.
Forrás Károlyné elmondta, hogy külfóldön volt, ezért a határidőkből kicsúszott, de szeretne
építkezni.
Hozzászólások:

Kunsálri László az idén már volt ilyen telekügyünk, akkor annak ellenére, hogy építési
engedéllyel rendelkezett az illető, nem adtunk hosszabbítást. Most sem lát indokolt a beépítési
kötelezettség meghosszabbítására.

Vasvári Pál - ha már két telket igényelt és kapott, szándékát az építkezés megkezdésével
bizonyíthatta volna. Teleigénylőink vannak, ezért javasolja a kérelem elutasítását.

Farkas János polgármester a javaslatokkal egyet ért, javasolja a kérelem elutasítását.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag az alábbi határozatot hozta:

24/1995.(X.12.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a tordasi
257/23 és a 257/24 hrsz-ú Forrás Károlyné
budapesti lakos építési telkeire előírt beépítési
kötelezettség meghosszabbítására irányuló
kérelmet elutasítja, mert a kérelmet
késedelmesen nyújtotta be és nem látja
biztosítottnak a beépítési kötelezettség teljesítését.

A továbbiakban a jegyző ismertette Schubert István martonvásári vállalkozó ajánlatát,
amelyben az önkormányzati intézmények munka- és tűzvédelmi szaktanácsadását végezné.
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A képviselőtestület az ajánlattal egyetértett, javasolja intézményei munka- és tüzvédelmi
szaktanácsadását 1996. január l-től a vállalkozóra bízni.

Márki Ferenc jegyző ismertette az Augusztus 20-i rendezvény pénzügyi kihatásait.
Elmondta, hogy vállalkozóktól, szponzoroktól 305.000 Ft készpénz érkezett. A Tordas-Gyúrói
Termelőszövetkezet 35.000 Ft- al, a Szociális Otthon 30.000 Ft-al, a Fajtakisérleti Állomás
32.000 Ft-al járult hozzá a költségekhez úgy, hogy egy-egy művész fellépti díját átvállalta.
Az önkormányzat kiadásai a 305.000 Ft-al szemben: 156.500 Ft művészekre, műsorokra,

31.105 Ft vendéglátásra, 14.185 fénykép és videófelvételre, 4000 Ft szerzői jogdíj, 69.661,- Ft
díszpolgári cím plakett és oklevél tok, 62.500 Ft tűzijáték, mindösszesen 337.951 Ft.
Mindezek mellett a tűzijátékból 62.500 Ft tartozásunk még van, ami a szerződés szolgáltató
általi nem teljesítésből vitás tételként fennmaradt.
Végeredményben az egész napos rendezvény nem volt ráfizetéses, mert a tűzijáték költsége a
művelődési ház költségvetésében beállításra került.
Ami problémát látott, az a vendéglátás magas költsége. Ezt semmi nem indokolta.

Farkas János polgármester tájékoztatójában ismertette a Gelsesziget községi Önkormányzat
levelét, amelyben templom épitésére kérnek támogatást.
Ismerve testületünk gazdálkodásából adódó lehetőségeket és a korábbi állásfoglalásunkat, mely
szerint Önkormányzatunknak is meg van a maga gondja-baja, ilyen kéreimeket teljesíteni nem
tudunk.

Ezzel a képviselőtestület egyetértett.

Több bejelentés és hozzászólás nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította

kmf

~J-
polgármester


